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UNPR solicita suplimentarea bugetului pentru Masura 3 pentru finantarea tuturor

proiectelor ce au un punctaj de 100 de puncte

Uniunea Nationala a Patronatului Român solicita premierului Florin Cîtu si ministrului Economiei,

Claudiu Nasui, suplimentarea bugetului pentru masura 3 privind granturile de investitii, astfel încât sa fie

finantate toate proiectele cu punctaj de 100 de punte.

 

"Pentru a evita fenomenul în care nu vor fi sprijinite firmele care chiar au nevoie de suport pentru mentinere si care

au fost afectate de criza si care nu au avut posibilitatea de a contribui cu mai mult de 35%, este imperios a se

suplimenta bugetul acestui apel de finantare pentru proiectele cu punctaj maxim de 100 de puncte, tocmai în

vederea îndeplinirii obiectivului principal al acestei scheme de ajutor de stat, respectiv: acordarea de sprijin

financiar din fonduri externe nerambursabile, în contextul crizei provocate de COVID-19, pentru beneficiarii a

caror activitate a fost afectata de raspândirea virusului SARS-CoV-2 sau a caror activitate a fost interzisa prin

ordonante militare pe perioada starii de urgenta sau îngradite pe perioada starii de alerta", se arata într-o scrisoarea

deschisa semnata de presedintele UNPR, Ioan Lucian, si de prim-vicepresedintele Laura Ciuhu.

 

Potrivit sursei citate, în momentul de fata, cofinantarea proiectelor ce se încadreaza în limita bugetului actual

disponibil pentru acest apel este de 694,018 milioane euro, iar, în cazul în care se va dispune suplimentarea

bugetului pentru toate proiectele cu punctaj maxim de 100 de puncte, valoarea cofinantarilor va fi de 2,392

miliarde euro.

 

"Ţinând cont de situatia creata, va rugam sa dispuneti toate masurile necesare si sa realizati toate demersurile în

vederea suplimentarii bugetului masurii 3, având în vedere faptul ca IMM-urile constituie motorul economiei

românesti, iar sustinerea lor este esentiala, cu atât mai mult cu cât cererea existenta în piata pentru obtinerea

acestor finantari este una substantiala, ce probeaza nevoia reala a acestor firme. Este inadmisibil ca în contextul

crizei actuale sa ajunga sa fie finantati doar aproximativ 13% din aplicantii înscrisi, iar restul, care detin o nevoie

mult mai acuta de finantare, sa nu fie sprijiniti. De asemenea, tinând cont de gradul de absorbtie al fondurilor

europene, acestea vor contribui în mod imediat si consistent asupra tuturor indicatorilor, ridicând nivelul

absorbtiei. În plus, proiectele vor avea un impact economic semnificativ pe termen mediu si lung, existând un

important efect de levier pentru fiecare leu investit. În consecinta, va propunem suplimentarea alocarii financiare

pentru toate proiectele cu punctaj maxim de 100 de puncte, cu atât mai mult cu cât înca din 2020 s-a vehiculat

ideea unor fonduri suplimentare pentru aceasta masura 3, de 'Granturi pentru investitii acordate IMM-urilor', în

cadrul Planului National de Redresare si Rezilienta (PNRR)", sustin cei doi lideri ai UNPR.

 

Scrisoarea deschisa semnaleaza ca masura de "Granturi pentru investitii acordate IMM-urilor" ar fi trebuit sa fie

una salvatoare pentru multe societati din mediul de afaceri românesc, care "si-au pus speranta în aceste fonduri",

care trebuie sa fie suplimentate pentru a raspunde nevoilor firmelor, care cu adevarat au nevoie de aceste finantari.

 

Reprezentantii UNPR mai subliniaza ca pentru aceste ajutoare de stat, cuprinse între 50.000 de euro si 200.000 de

euro, pentru investitii destinate IMM-urilor, pentru redresarea din criza pandemica cu COVID-19 concurenta a fost

una acerba, deoarece majoritatea firmelor au nevoie certa de finantare.

 

"Ca strategie, antreprenorii cu experienta au asteptat pâna în ultimele zile ale sesiunii de depunere, pentru a vedea

cât de mare este concurenta la ajutoarele de stat, ca sa se orienteze spre a supralicita aportul propriu la investitie.

Dintre cei 27.736 de aplicanti, în ultima saptamâna au fost depuse 18.253 de proiecte, adica doua treimi din

numarul total al aplicantilor.(...) Practic, în ultimele 5 zile s-au depus, la nivel national, 82,7% dintre proiectele

câstigatoare, dovedind astfel o concentrare foarte mare pe finalul sesiunii de depunere a proiectelor. Acest

fenomen în "saptamâna de foc" a acestui apel, respectiv în ultima saptamâna a sesiunii de înscriere a proiectelor,
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poate reliefa chiar si o eventuala scurgere de informatii despre valoarea cererilor depuse, fapt ce ar putea avea

consecinte grave. Astfel, firmele au ajuns sa-si asume cofinantari cât mai mari, din dorinta certa de a-si creste

sansele de reusita în obtinerea finantarii, tocmai pentru ca investitiile respective, pentru foarte multe societati sunt

vitale", se mai arata în scrisoarea deschisa adresata premierului si ministrului Economiei.

 

Vineri, ministrul Economiei, Claudiu Nasui, scria pe Facebook ca Masura 3 de ajutor de stat nu îsi atinge scopul

pentru care a fost creata si ca, din cei 27.736 de aplicanti, 8.275 au aplicat pentru imobile.

 

"Daca ne raportam doar la proiectele finantate, cu bugetul actual sunt doar 3.580 de firme finantate. Dintre acestea,

1.807 finanteaza imobile. Practic mai mult din jumatate din proiectele eligibile sunt pe imobile. Nu acesta era

scopul masurii. Ea era menita sa fie o masura de ajutor în perioada CoVid, si ajunge sa finanteze cumparari de

apartamente. Am încercat sa rezolvam cât mai multe probleme legate de aceste scheme de ajutor de stat. De la

blocaje în evaluare, la gasit finantare pentru ele. Pentru toate cele 3 masuri, a trebuit sa reparam masina din mers.

Am reusit sa gasim si finantare, gratie ministrului Cristian Ghinea. Am reusit sa crestem ritmul de procesare pe M2

de 7 ori. M1 avem toata intentia sa-l refacem, de data asta cu cei care au fost omisi prima data. De când am venit

în minister, am zis ca voi asigura continuitatea masurilor deja începute în ideea ca nimeni nu trebuie sa sufere din

cauza schimbarii guvernului. Cu cifrele acestea însa ne dam seama ca masura nu îsi atinge scopul. Am discutat cu

premierul solutii", semnala Nasui. 
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